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 Prvé zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce 
Trhovište, ktoré sa konalo 08. februára 2022 jednomyseľne 
schválilo harmonogram obecných podujatí na rok 2022.
 
 Druhé zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce 
Trhovište, ktoré sa konalo 28. apríla 2022 vzalo na 
vedomie správu hlavného kontrolóra a stanovisko k 
záverečnému účtu obce Trhovište za rok 2021. Schvaľuje 
záverečný účet obce Trhovište a celoročné hospodárenie 

za rok 2021 bez výhrad. Jednomyseľne schvaľuje 
použitie prebytku rozpočtového hospodárenia na tvorbu 
rezervného fondu vo výške 5448,48 Eur. Jednomyseľne 
schvaľuje použitie rezervného fondu vo výške 5448,48 
Eur na úhradu splátky úveru. Jednomyseľne schvaľuje 
Plán kontrolnej činnosti od 1.4.2022 do 30.9.2022  a vzalo 
na vedomie Správu o kontrolnej činnosti hl. kontrolóra 
za rok 2021. Obecné zastupiteľstvo jednomyseľne súhlasí 
s čerpaním úveru vo výške 500 000,- eur, z ktorého bude 
časť financií použitá pri realizácii rekonštrukcie ciest a 
chodníkov v obci Trhovište ako aj ostatných plánovaných 
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aktivít. Zároveň OZ poveruje starostu obce k realizácii 
verejného obstarávania pri výbere dodávateľa stavby.

 Tretie zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce 
Trhovište, ktoré sa konalo 22. júna 2022  vzalo na vedomie 
správu a návrh zásad umiestnenia nových pozemkov v 
obvode projektu pozemkových úprav Trhovište, ktoré 
predniesla p. Dzurinová z Okresného úradu Michalovce, 
lesný a pozemkový odbor. Obecné zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie ponuku k odkúpeniu budovy JEDNOTA súp. 
č. 278. S navrhovanou kúpnou sumou podľa znaleckého 
posudku 404 000, eur za predmetnú nehnuteľnosť 
nesúhlasí. Obecné zastupiteľstvo má záujem o kúpu 
predmetnej nehnuteľnosti, ale za nižšiu kúpnu cenu. 
Zároveň poveruje starostu obce, aby pokračoval v jednaní 
s COOP JEDNOTA ohľadom kúpy nehnuteľnosti súp. č. 
278. Obecné zastupiteľstvo jednomyseľne schválilo za 
sobášiaceho poslanca p. Ing. Slavomíra Kobu.

 Štvrté zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce 
Trhovište, ktoré sa konalo 13. júla 2022. Obecné 
zastupiteľstvo vzalo na vedomie oznámenie o vybranom 
dodávateľovi stavby rekonštrukcie ciest v obci a výške 
nákladov na tento projekt. V zmysle § 9 ods. l a ods. 3 zákona 
č. 346/1990 Zb. o voľbách do orgánov samosprávy obcí, 
v znení neskorších predpisov pre voľby dňa 29.10.2022 
v obci Trhovište určuje obecné zastupiteľstvo 1 volebný 
obvod. V zmysle § 11 ods. 3 písm. h, zákona č.369/1990 
Zb. o obecnom zriadení, v znení neskorších predpisov 
určuje počet poslancov obecného zastupiteľstva 
Trhovište na celé volebné obdobie 2022 - 2026 v 
počte 9. OZ určuje v zmysle § 11 ods. 4 písm. i) zákona 
č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 
predpisov rozsah výkonu funkcie starostu obce na celé 
funkčné obdobie 2022 – 2026 na plný pracovný úväzok. 
Poslanci obecného zastupiteľstva jednomyseľne schválili 
navýšenie dotácie pre TJ FK Družstevnik na sumu 
16 000 eur na futbalovú sezónu. Platnosť navýšenia 
dotácie sa vzťahuje na futbalovú sezónu 2021/2022. 
Obecné zastupiteľstvo jednomyseľne schválilo návrh 
p. poslanca Dávida Čižmára ohľadom doasfaltovania 
miestnych komunikácii pri obytných domoch č. 137, 
č. 138, č. 442, pri prevádzke potravín GVP a vjazde 
na miestne ihrisko. Obecné zastupiteľstvo vzalo na 
vedomie návrh p. poslanca Jána Serbáka ohľadom 
ocenenia aktívnych členov obecných spolkov (ZO JDS 
Trhovište, DHZ Trhovište, PS Urbár Trhovište, TJ FK 
Družstevnik Trhovište). Obecné zastupiteľstvo schvaľuje 
zámer odpredaja prebytočného majetku obce z dôvodu 
hodného osobitného zreteľa: parcely reg. C č. 275/3, 275/4, 
275/5, stavba – rodinný dom súp. č. 459 za cenu 4000,00 € 

pre kupujúceho (žiadateľa) Lukáša Gánovského v podiele 
1/1. Zdôvodnenie prípadu hodného osobitného zreteľa: 
Osobitný zreteľ je zdôvodnený skutočnosťou, že uvedený 
pozemok sa nachádza v tesnom susedstve s rodinným 
domom žiadateľa. Pozemok je vzhľadom na umiestnenie 
nevyužiteľný pre Obec Trhovište. 

 Piate zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce 
Trhovište, ktoré sa konalo 14. novembra 2022 Obecné 
zastupiteľstvo schvaľuje odpredaj (kúpnu zmluvu) 
prebytočného majetku obce z dôvodu hodného osobitného 
zreteľa: parcely reg. C č. 275/3, 275/4, 275/5, stavba – 
rodinný dom súp. č. 459 za cenu 4000,00 € pre kupujúceho 
(žiadateľa) Lukáša Gánovského. Zdôvodnenie prípadu 
hodného osobitného zreteľa: Osobitný zreteľ je zdôvodnený 
skutočnosťou, že uvedený pozemok sa nachádza v tesnom 
susedstve s rodinným domom žiadateľa. Pozemok je 
vzhľadom na umiestnenie nevyužiteľný pre Obec Trhovište.

 Na šiestom zasadnutí Obecného zastupiteľstva obce 
Trhovište, ktoré sa konalo 16. novembra 2022 starosta 
obce a obecné zastupiteľstvo udelili ocenenia aktívnym 
občanom obce z 5 spolkov: TJ Družstevník Trhovište – 
Vladimír Koba, Marek Maťaš, Patrik Lešňanský, Slavomír 
Koba.  DHZ Trhovište – Blažej Kačkoš, Lukáš Gánovský.  
ZO JDS Trhovište – Anna Kovaľová, Emil Baláž, Tibor Ješo.  
Poľovníctvo – Milan Varkonda.  Včelárstvo – Ján Líška. 
Obecné zastupiteľstvo určilo odovzdávanie ocenení 
aktívnym občanom periodicitou 1x za volebné obdobie.

 Siedme zasadnutie ustanovujúceho Obecného 
zastupiteľstva obce Trhovište, ktoré sa konalo 28. 
novembra 2022 vzalo na vedomie:
- Obecné zastupiteľstvo vzalo na vedomie výsledky 
volieb na starostu obce a výsledky volieb na poslancov 
OZ, ktoré sa konali 29. októbra 2022.
- Obecné zastupiteľstvo konštatuje, že - zvolený starosta 
obce Róbert Koba zložil zákonom predpísaný sľub 
starostu obce - zvolení poslanci obecného zastupiteľstva 
zložili zákonom predpísaný sľub poslanca obecného 
zastupiteľstva : Ing. Slavomír Koba, Rastislav Kapura, 
Anna Semjanová, Anton Haburaj, Ing. Marek Maťaš, 
Katarína Romančáková, Bc. Adriána Bavlovičová.
- Starosta obce menuje dnešným dňom do funkcie 
zástupcu starostu p. poslankyňu Mgr. Ľudmilu 
Hurčíkovú.
- Obecné zastupiteľstvo poveruje Mgr. Ľudmilu 
Hurčíkovú zvolávať a viesť zasadnutia OZ v prípadoch 
podľa §12 ods.2 prvá veta, ods. 5 tretia veta zákona 
NR SR č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov.



- Obecné zastupiteľstvo zriaďuje komisiu verejného 
záujmu v nasledujúcom zložení Obecné zastupiteľstvo volí 
za predsedu komisie p. Antona Haburaja Členovia komisie: 
Ing. Slavomír Koba, Ing. Marek Maťaš, Anna Semjanová, 
Katarína Romančáková, Bc. Adriána Bavlovičová, Rastislav 
Kapura, Mgr. Ján Serbák, Mgr. Ľudmila Hurčíková.
- Obecné zastupiteľstvo určuje: a) 2. sobášny deň – 
streda, v čase od 7.00 – 17.00 hod.. 
- b) poplatok mimo sobášneho dňa je 20,00€ /zákon 
NR SR č. 145/1995 o správnych poplatkoch v znení 
neskorších predpisov polož. 18,. písm. c/.
-  c) za sobášiaceho/u bol/a poverený/á Mgr. Ľudmila 
Hurčíková a Ing. Slavomír Koba.
- Určenie platu starostu obce Obecné zastupiteľstvo 
určuje v súlade so zákonom NR SR č. 253/1994 Zb. z. o 

právnom postavení a platových pomeroch starostov obcí 
a primátorov miest v znení neskorších predpisov plat 
starostu ako súčin priemernej mzdy za predchádzajúci rok 
a násobku podľa počtu obyvateľov (2,2 násobok) a jeho 
navýšenie o 60%.
- Poslanci OZ diskutovali o návrhu VZN – miestne 
dane a poplatky.
- Fungovanie OcÚ počas vykurovacej sezóny - starosta 
obce oboznámil poslancov a prítomných o zmene 
úradných hodín počas vykurovacej sezóny na základe 
uznesenia Vlády SR.
- Obecný kalendár – termíny akcií Obecné zastupiteľstvo 
diskutovalo o termínoch konania obecných akcií vzhľadom 
na obecný kalendár na r. 2023.
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 Po dvoch rokoch obmedzenej činnosti Základnej 
organizácie Jednoty dôchodcov v Trhovišti spôsobených 
korona krízou, môžeme teraz na konci roka konštatovať, 
že rok 2022 čo sa týka aktivít pre členov ZO, sa vydaril. V 
tomto roku sme svoju činnosť začali 31.3.2022 výročnou 
členskou schôdzou. Program rokovania schôdze bol 
obohatený kultúrnym programom a to vystúpením žiakov 
ZŠ Trhovište a speváckej skupiny z Michaloviec. Členská 
schôdza prerokovala všetky schválené body programu, bol 
zvolený nový výbor ZO. Za dlhoročnú prácu boli ocenení 
odchádzajúci členovia výboru ZO p. Baláž a p. Ješo. 
 Aktivity členov ZO v roku 2022 boli pestré a zaujímavé. 
Podarilo sa nám zorganizovať turistický výlet na Morské 
oko, výlet do Maďarska, výlet do Poľska, návštevu divadla 

a botanickej záhrady v Košiciach. Členovia ZO aktívne 
participovali aj na akciách organizovaných okresnou 
organizáciou, v rámci ktorých sme sa zúčastnili turistického 
výletu na Senianských rybníkoch, súťaže vo varení gulášu 
v Porube pod Vihorlatom a okresných športových hier v 
Jovse. Veľmi pekné a členmi ZO vysoko hodnotené boli 
Majáles v lese a posedenie pri príležitosti Mesiaca úcty k 
starším  organizované Obecným úradom Trhovište, za čo 
organizátorom patrí poďakovanie. 
 Výbor ZO chce v budúcom roku pokračovať v 
organizovaní tradičných ale aj nových akcií pre členov 
ZO. Zároveň prajeme všetkých občanom obce príjemné 
prežitie vianočných a novoročných sviatkov a  všetko 
dobré v roku 2023.   Ing. Stanislav Hurčík

ZO Jednoty dôchodcov Slovenska v roku 2022



strana  4 Trhovištské novinyTrhovištské noviny

 Počas predchádzajúceho ročníka 2021/2022 sa žiaci 
navštevujúci ZŠ s MŠ Trhovište zúčastňovali aj tréningového 
procesu na futbalovom ihrisku TJ Družstevník Trhovište 
v kategórii U15. Žiaci resp futbalisti sa zúčastňovali  
tréningov počas týždňa, ktoré boli v utorok a štvrtok, taktiež 
sme využívali aj zariadenie na ZŠ s MŠ Trhovište ako napr. 
telocvičňa a multifunkčné ihrisko. Každú stredu sa taktiež 
konali tréningy na ZŠ s MŠ Trhovište. Samozrejme aj počas 
týždňa absolvovali majstrovské zápasy, ktoré sa konali 
každý piatok v striedavej činnosti, t. j. jeden zápas domáci 
a druhý zápas sme cestovali za súperom. Cestovanie bolo 
zabezpečené prostredníctvom autobusovej dopravy. 
Čo sa týka jednotlivých výsledkov, tak žiaci U15 v 
predchádzajúcej sezóne nemali konkurenciu, keďže vo 
svojej kategórii neprehrali ani jeden zápas a s vysokým 
náskokom ukončili sezónu víťazne a získali prvé miesto 

a boli ocenení víťazným pohárom a medailami. Prístup k 
jednotlivým tréningom bol vždy záujem a taktiež sa nám 
podarilo nájsť aj nové tzv. vychádzajúce hviezdy na ktorých 
sa bude dať stavať do budúcna opäť mládežnícky futbal. 
S výkonom a účasťou som nad mieru spokojný a naďalej 
budem pokračovať v začatom a stavať na starostlivosť o 
tréningový proces ako aj výchovu mladej generácie. 
        Mgr. Martin Melník, tréner

TJ Družstevník Trhovište
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 V novembri naša materská škola slávila Deň materských 
škôl. Tento sviatok sme oslávili spolu s rodičmi. Deti ich 
pozdravili pekným kultúrnym programom. Svoju šikovnosť 
a nadobudnuté schopnosti predviedli v recitovaní, speve a 
tanci, ktorým milo potešili prítomných hostí.        
 Myšlienka usporiadať deň materských škôl na 
Slovensku, ktorým je 4. november, vyšla z iniciatívy 
Slovenského výboru Svetovej organizácie pre predškolskú 
výchovu. Významným medzníkom v dejinách predškolskej 
pedagogiky sa stal 4. november 1829. V tento deň vznikla 
a bola založená v Banskej Bystrici prvá detská opatrovňa 
na území Slovenska.  Jej zakladateľkou bola grófka  Mária 
Terézia Brunswická. Česť a vďaka patrí tejto grófke za to, 
že vystihla špecifikum materskej školy už v jej počiatkoch: 
,,Tieto malé deti tak vyučujú, že ani nevedia, že sa učili, a 
celý čas trávia tak, že si myslia, že sa len hrali.“ 
                            Jarmila Šimková, zástupkyňa pre MŠ

Deň materských škôl
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Oznámenie o výsledku komunálnych volieb na post 
starostu obce Trhovište konaných dňa 29.10.2022
1. Róbert Koba – 434 hlasov
2. Mgr. Miriam Semjanová – 217 hlasov
3. JUDr. PhDr. Peter Jurišta – 98 hlasov
Oznámenie o výsledku komunálnych volieb do obecného 
zastupiteľstva obce Trhovište, konaných dňa 29.10.2022
1. Ing. Slavomír Koba- 302 hlasov
2.Rastislav Kapura – 218 hlasov
3. Ing Marek Maťaš – 213 hlasov

4. Anna Semjanová – 205 hlasov
5. Mgr. Ľudmila Hurčíková – 183 hlasov
6. Anton Haburaj – 178 hlasov
7. Bc. Adriána Bavlovičová – 162 hlasov
8. Katarína Romančáková – 160 hlasov
9. Mgr. Ján Serbák – 156 hlasov                   

10. Marek Jenčo – 155 hlasov
11. Dávid Čižmár – 154 hlasov
12. Peter Macár - 135 hlasov

VÝSLEDKY VOLIEB DO SAMOSPRÁVY

OBYVATEĽSTVO
OBCE

Údaje z matriky na rok 
2022 ku 30.11.2022

 
narodenia: spolu = 34 

detí - 18 chlapcov, 
16 dievčat

 
sobáše: spolu = 11 
sobášov - 9 civilné, 

2 cirkevné
 

úmrtia: spolu = 15 úmrtí 
- 7 žien, 8 mužov

TOHOROČNÍ 
JUBILANTI

65 rokov

Bogárová Valéria
Bredová Helena

Čižmárová Mária
Čižmár Miroslav

Hurčík Ján
Kocajová Monika

Mráz Jozef
Sciranka Juraj

Sciranková Ružena
Tokárová Eva

70 rokov

Balážová Anna
Bereščíková Helena
Boboňková Marta

Bogár Jozef
Elečko Ján

Gofusová Kamila
Kapura Jozef

Mattová Marta

Muňová Valéria
Palková Mária
Semjan Imrich

Sotáková Marcela
Švarc Vladimír
Vohárová Mária

75 rokov

Bogár Milan
Farbárová Helena

Havrila Štefan
Koba Ladislav
Kobová Anna
Lešňanská Eva
Maťašová Anna
Mrázová Ružena

Nahaj Milan
Šikrová Anna

Šupinská Helena

80 rokov

Mitníková Anna
Moskaľ Július

85 rokov

Sentelíková Anastázia
 

87 rokov

Kobová Helena

88 rokov

Benetinová Anna
Lešňanská Anna

91 rokov

Šipoš Śtefan
94 rokov

Lešňanská Alžbeta
Semjanová Kvetoslava

Vargová Mária

Všetkým 
jubilantom 

srdečne blahoželáme!
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Negatívne veci nám dávajú pozitívne skúsenosti...
 
 V týchto riadkoch sa k vám drahí Trhovišťania 
pravidelne prihováram, ako reformovaný farár v Trhovišti. 
Tento rok však nechám prehovoriť svoju manželku 
Zuzku, ktorá opísala akým spôsobom sme sa zapojili do 
humanitárnej pomoci po vypuknutí vojny na Ukrajine a 
urobila to lepšie ako by som to napísal ja. 
 Štatistika je vraj taká malá lož....Tak Vám moju 
„dobrovoľnícku činnosť“ nepredstavím štatisticky a 
nebudem ju ani takto volať. Ubehli už mesiace, kedy 
vypukla vojna na Ukrajine a tak aj skutočnosti, ktoré sme 
prežili už nie sú také živé, ale predsa zanechali jasné a 
zreteľné stopy... Nech sa páči, pár zápiskov...
 Vo februári a marci 2022 som prvý krát videla na 
vlastné oči, nie v telke, prichádzať ženy s deťmi, ale prišlo 
mi to ako nejaký film... mám veľmi rada kriminálky, ale toto 
mi nahnalo väčší strach...Áno, počas týchto mesiacov som 
stretla ženy, ktoré mali upravenejšie nechty, značkovejšiu 
kabelku, lepšie auto...To som videla...No to, čo majú vo 
svojom vnútri, chcelo iný pohľad. Počas týchto mesiacov 
som naozaj veľmi chcela nadobudnúť pocit, že svet, teda 
ľudia za niečo stoja.... Tento čas mi dal za pravdu. 
 Ako 27 hodín obohatilo môj život. Bol utorok, akurát 
som došla domov, ešte som bola v aute, keď mi môj muž 
volá z hranice, kde niesli humanitárnu pomoc, že má v 
aute rodinu... Ja na to....Rodinu? Áno, rodinu... Hmm..čiže 
nielen žena s deťmi, aj chlap, prešlo mi hlavou... Viete, v 
sobotu v noci (26.02.2022) sme boli na hranici vo Vyšnom 
Nemeckom, aj som nachystala u nás v zborovke miesto na 
prespatie, ale aby som k vám bola úprimná, mala som obavy 
z toho, že by tu mal niekto byť. V duchu som si vravela, 
že budem robiť čokoľvek, naozaj čokoľvek, ale predsa len 
mať v tesnej blízkosti cudzích ľudí....ale telefonujem... 
Niečo priprav na večeru....len nie bravčové... To sa mi už 
začali triasť ruky a začala som nervózne vydávať pokyny 
svojim deťom... Medzitým som do telefónu vravela, že tu 
okrem kuracích stehien nič nemám... To ma už nervóznu 
na hlasitom odposluchu počuli aj „cestujúci“. Niet kedy 
boli u nás... Keď vystúpili a otec rodiny sa mi pozrel do 
očí, vedela som, že bude dobre... No, keď prvé meno, 
ktoré som počula bolo Mohamed, zase som si musela 
hovoriť...“dýchaj, dýchaj...“ Veď oni budú v zborovke a my 
u nás, na fare... Ubytovali sme ich, chlapcom sme zapli 
počítač.. Minecraft, Fortnite, Fifa spája...Zrazu však už bol 
môj muž aj s otcom u nás v kuchyni a keď som pochopila, 
že si idú dať „poldeci“, zase sa mi vrátil ten pocit, že je 
dobre.. Začal hovoriť a naša Zuzka prekladať. On je britský 
občan, manželka s deťmi od 2018 žije v Zaporoží, kam po 

nich 3 dni pred vypuknutím vojny išiel. Zo Záporožia išli 
vlakom do Ľvova, o tom, že ten vlak pôjde sa dozvedeli 40 
minút pred jeho odchodom, pričom len cesta na stanicu 
trvala 20 minút. Vo vlaku mali všetko pozaťahované, 
musela byť tma, aby neboli terčom, tam, kde bola kapacita 
50, ich bolo 300....Vravel, že vedel, že bude vojna...ja mu 
na to, že ja som tomu neverila...On už ako 7 ročný pred 
jednou vojnou utekal. Je Kurd a je na to hrdý. Prišla k nám 
do kuchyne aj jeho manželka, osmelil sa starší syn a potom 
aj mladší. Navečerali sme sa spolu, zistili sme, že sme mali 
svadbu v tom istom roku...Ich chlapci boli bezprostrední, 
úžasní...Keby nie jazyková bariéra, tak vôbec neviem, že sú 
to ľudia z iného štátu, iného vierovyznania, z inej kultúry. 
Oni dvaja sa spoznali na collage vo Veľkej Británii. On je 
moslim, aj ich dvaja synovia. Ona je kresťanka. Rada by 
som napísala jej meno, pretože také meno je v našej rodine 
časté, ale nechám ich v anonymite. Majú na to právo. Ráno 
som vstala rozhádzaná, vyčerpaná, ustráchaná a neviem 
ešte aká. Vzala som si dovolenku, aj keď ja u nás doma 
najmenej viem niečo povedať inak ako po slovensky, keď 
som sa mala spýtať, či nechcú jesť, či piť, tak vravím.. tea, or 
watter? No, ráno, keď prišiel ku mne do kuchyne ich starší 
syn, spýtal sa ma, ako sa mám. On mňa. Neviem, či to bola 
fráza. Ale on predo mnou stál a pýtal sa ako sa mám. 
 Vďaka dobrým ľuďom sme vybavili všetko potrebné a 
večer, keď prišiel čas lúčenia a odchodu na vlak...čo vám 
poviem...Bolo to ťažké a nikdy by som nikomu neuverila, 
keby mi tvrdil, že za taký krátky čas vám niekto tak 
prirastie k srdcu. V ten večer, keď odchádzali, ich mladší 
syn povedal, že tu chce ostať, plakal cestou na vlak. 
Vymenili sme si kontakty, urobili spoločnú fotku. Otec 
rodiny moslim, povedal môjmu mužovi, reformovanému 
farárovi... od dnes si môj brat. Rozlúčili sa s nami slovami, 
že spolu pôjdeme na dovolenku, do Disneylandu. Verím, 
že sa stretneme...Lebo toto stretnutie vo mne zbúralo moje 
predsudky, moje predstavy o tom, že to ja som ten dobrý 
človek, že to moje videnie veci je to správne...
 Druhá rodina, ktorá u nás prespala bola zdržanlivejšia, 
hovorili menej, nie sme s nimi v kontakte, ale vyhľadali 
nás, aby nám aj dodatočne napísali správu a poďakovali... 
Dievčatko, asi 8 ročné celý čas, keď som ja bola v ich 
prítomnosti, nepovedalo ani slovo. Môžeme mať už aj s 
odstupom času rôzne názory, pohľady na všetky udalosti, 
ale odporúčam pozrieť sa do očí tým deťom, ktoré 
prechádzali cez hranicu so svojimi matkami a možno svoj 
názor i pohľad trochu prehodnotíte....kto ste premeškali tú 
šancu, verte, život vám ponúkne novú, ak o to budete stáť. 
 V ďalšie dni sme boli súčasťou „mierovej operácie“ už 
len ako tí, ktorí ponúkli nocľah a stravu dobrovoľníkom 
prichádzajúcim z rôznych kútov na ukrajinskú hranicu. 
Tejto časti môjho rozprávania môžeme dať názov: Ako 

DUCHOVNÉ OBČERSTVENIE



 Milí Trhovišťania, bratia a sestry, 
 rokom 2022 sme určite všetci z nás prešli plní 
očakávania, aké covid – opatrenia budeme musieť 
dodržiavať a modlili sme sa veľa za pokoj a mier vo svete. 
Začiatkom roka sme síce chrámy museli zatvoriť, avšak 
život vo farskom spoločenstve sa vďaka Bohu znovu 
obnovil cez spoločné liturgické slávenia a milé stretnutia 
- akcie s veriacimi.
 28. februára sme v našej cirkvi začali Svätý a veľký 
pôst. Sedemtýždňové obdobie vyvrcholilo sviatkom 
Vzkriesenia nášho Pána Ježiša Krista, ktorý sme konečne 
po dvoch rokoch mohli sláviť všetci spoločne. Bolo to pre 
všetkých veľmi radostné slávenie najväčšieho kresťanského 
sviatku našej cirkvi. Veľkonočné obdobie svojimi spevmi a 
charakterom jednotlivých dní je najkrajším liturgickým 
slávením v celom cirkevnom roku. 
 V tejto radostnej atmosfére posviatku vzkriesenia 
sme sa pripravovali a viac približovali na prijatie 1. svätej 
spovede a slávnostného svätého prijímania. Túto udalosť 
sme v našom gréckokatolíckom chráme slávili 15. mája 
2022, kedy po prvýkrát pristúpilo k sviatosti zmierenia 
8 detí našej farnosti. Deti si pri tejto krásnej a dôležitej 
slávnosti mohli uvedomiť, že Ježiš Kristus je náš dobrý 
Pastier, ktorý sa s veľkou láskou a pozornosťou stará o 
každého jedného z nás, chce nás chrániť a bezpečne viesť 
našim životom, stačí počúvať jeho hlas. Milujme svojho 
Pána, lebo aj on miluje nás.

Len tri týždne po tejto udalosti sme v našom 
Gréckokatolíckom chráme Všetkých svätých slávili 
Patrocínium chrámu, čiže odpustovú slávnosť. Uctievali 
sme si relikvie, teda ostatky svätých, ktorých máme uložené 
v našom chráme. Som rád, že sme mohli počuť slová SSD. 
o. Milana Diheneščíka, ktorý nám krásne priblížil tému 
svätosti. Úlohou kresťana je nasledovať príklad svätých, 
sám sa stať sa svätým a tak môcť prísť do nebeského 
kráľovstva, kde má Boh pre nás pripravené miesto. Istotne 
je to namáhavá cesta, ale s pomocou Presvätej Bohorodičky 
a svätých, ktorých máme prosiť, aby sa za nás prihovárali 
u Pána Boha a vyprosovali nám potrebné milosti, sa náš 

strana  8 Trhovištské novinyTrhovištské noviny

ľudia, ktorých som nečakala, nepozývala do svojho života 
obohatili môj život. 
 Teraz by som tu napísala napríklad 19 mien 
dobrovoľníkov, ktorí sa vybrali na hranicu, s ktorými som 
mala možnosť stráviť viac, či menej času, ktorí vo mne 
zanechali väčší, či menší dojem, mená ktoré vyprchajú, či 
mená tých, na ktorých nikdy nezabudnem...no, pre Vás by 
to boli len mená...Pre mňa sú to ľudia, ktorí na kratučký 
čas vstúpili do môjho sveta, ale neskutočne obohatili môj 
život....teda s niektorými veríme na opätovné stretnutia... 
až som na malú chvíľku mala pocit zvláštnej vďačnosti, 
že sa toto všetko deje...inak by bol môj život prázdnejší 
o krásu týchto ľudí..... Nechcem písať o ich dojmoch z 
hranice... Častokrát som sa ja zmietala v pocitoch, že som 
len v nejakej rutine povinností, že aj keď mám túžbu, 
nemám možnosť vycestovať, spoznať niečo nové.. niekoho 
nového.. a zrazu, aj keď uprostred všetkej tej hrôzy, kedy 
som rozmýšľala, či vyberiem muškáty z pivnice, aby sme sa 
mali kde ukryť, alebo nie...som spoznávala nových ľudí...
spoznávala som ľudí, ktorí obohatili môj život. Ľudí, ktorí 

žijú svoj život naplno, inak ako ja. Zrazu som počúvala 
životné príbehy, z ktorých som si vzala niečo pre seba. Boli 
u nás tí, ktorí behajú ultramaratóny, k 50tim narodeninám 
si vydajú cd so svojimi piesňami, bol u nás kardiochirurg, 
dobrovoľný hasič, Róm, ktorý napriek tomu, že sa narodil 
v osade, vyrastal v detskom domove mal túžbu a potrebu 
pomáhať druhým, zdravotné sestry zo Španielska, farári....
boli tu i ďalší, o ktorých neviem skoro nič, ale prišli aj takí, 
ktorí azda navždy vstúpili do môjho života a pootvorili 
nové dvere, cez ktoré dokážem vidieť nielen inú krajinu, 
ale dokážem vidieť aj iné životy bez toho, aby som súdila, 
hodnotila, práve naopak... tento čas mi dal veľa... dal mi 
viac, ako som ja odovzdala... znovu si viac cením, že je 
ráno...opäť po rokoch vidím západy slnka, ktoré sú každý 
deň iné a neopakovateľné, ako sme aj my, ľudia...Spoznala 
som, že aj negatívne veci nám niekedy dávajú pozitívne 
skúsenosti...Opätovne som prežila, že ak sa otvoríte 
druhým ľuďom, môžete mnoho získať.... 

     Zuzana Kačkošová 

Ako sa majú gréckokatolíci ...
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cieľ - nebo, bude dať ľahšie dosiahnuť. K tomu nás vyzýva 
aj sám všemohúci Boh cez slovo „Buďte svätí, lebo ja, Pán, 
váš Boh som svätý!“ (Lv 19, 2b)
 Tieto liturgické stretávania pri eucharistickom Ježišovi 
Kristovi a oslava jeho obety, ako aj jeho zmŕtvychvstanie, 
vyústili aj do stretnutia mimo chrámový priestor. Jednou 
z udalostí, kde sme sa stretli neformálne aj dospelí aj deti, 
bol farský deň pri príležitosti ukončenia školského roka. 
Na farskom dvore sa nás stretlo celkom dosť ľudí z celej 
farnosti, a my sme sa mohli viac porozprávať a bližšie 
spoznávať. Program pre všetkých zúčastnených bol veľmi 
bohatý. Navštívila nás skutočná princezná s odvážnym 
rytierom. Princezná zdôraznila krásu dievčenského srdca, 
ktoré si má pestovať cnosti – dobré vlastnosti a musí sa 
cvičiť v slušnom správaní. Predviedla nám etiketu slušného 
správania a správneho stolovania a všetkým mladým 
slečnám darovala prsteň za zvládnuté úlohy. Statočný rytier 
vyskúšal odvahu všetkých chlapcov v rôzne náročných 
úlohách a v závere ich všetkých vyzval do súboja. Za ich 
odvahu ich pasoval za rytierov a zdôraznil službu a poctu 
byť rytierom - miništrantom pri slávení svätých tajomstiev. 
Okrem ďalších hier a zaslúžených odmien nám ukážky 
psovodov predviedli policajti z Oddelenia služobnej 
kynológie policajného zboru z Trebišova, program 
bol oživený aj prítomnosťou policajných príslušníkov 
Obvodného oddelenia policajného zboru v Trhovišti, za čo 
im aj touto cestou chceme poďakovať.

 V letnom mesiaci júl sme spolu s farnosťou Rakovec nad 
Ondavou a o. Ľubomírom Petričkom putovali za Máriou 
– Kráľovnou pokoja do Medžugorja, nachádzajúceho sa 
v štáte Bosna a Hercegovina. Hoci cesta bola náročná, 
lebo sme mali pokazený autobus a časový sklz približne 
6 hodín, Boh nám ten čas veľmi požehnával. V autobuse a 
rovnako aj na púti vládol Boží pokoj, ktorý nám nemohol 
nik prekaziť. Zastavili sme sa aj pri mori na Makarskej 
riviére. Vracali sme sa plní dojmov a so srdcom naplneným 
hlbokými duchovnými zážitkami zo spoločnej modlitby.  
Hoci nás nespájal jeden jazyk pri slávení v cudzine,  
zjednocovala nás láska k Bohu, a láska Matky, ktorá nad 
nami stále bdie. 
 Do nového cirkevného roka – Indiktu, ktorí 
gréckokatolíci začínajú 1. septembra, sme vstúpili 
putovaním za hranice susedného Maďarska k slziacej 
ikone Presvätej Bohorodičky do Máriapócse. Znova to 
bol požehnaný čas, keď medzi mnohými upršanými 
dňami toho mesiaca sa našiel jeden slnečný, aby sme na 
voľnom priestranstve vonku za hojnej účasti slovenských 
pútnikov  mohli zakúsiť starostlivosť našej Nebeskej Matky 
a prítomnosť jej sĺz, ktoré nás stále majú a môžu niečomu 
naučiť, a to pokore. 
 Nachádzame sa teraz už v adventnom období, u 
nás gréckokatolíkov toto predvianočné pôstne obdobie 
nazývame Filipovka – je to prípravné obdobie na sviatok 
Narodenia nášho Pána Ježiša Krista. Je potrebné si 
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uvedomiť, že na všetky udalosti, ktoré sú významné, sa 
vždy náležite pripravujeme. Narodenie Ježiša Krista je 
dôležitá udalosť, ktorá nám ukazuje lásku Boha, ktorý v 

pokore prichádza na tento svet ako malé dieťa, ako jeden 
z nás, ako ten, ktorý aj na svojom živote chce ukázať lásku 
Všemohúceho Boha Otca. Nech aj toto obdobie sa pre nás 
stane obdobím prípravy, kedy budeme vnímať, že Boh 
nás nikdy neopúšťa. Tak ako Ježiš Kristus jednoduchým 
spôsobom prišiel na túto zem a do jednoduchých 
podmienok, Boh – jeho Otec sa ho nikdy nezriekol. Bol s 
ním v každej situácii a pri jeho narodení sa dialo veľa vecí, 
ktoré dosvedčovalo jeho kráľovskú hodnosť. Pripravme 
sa na túto zvláštnu udalosť, aby sme sa mu aj my prišli 
pokloniť, vnímajúc Jeho veľkosť a Božiu starostlivosť. 
Nech v nás tento sviatok rozhojní radosť, pokoj a veselosť 
nie z vecí, ktoré prichádzajú z materiálneho sveta, ale z 
Narodenia Boha na tento svet, z narodenia Božieho Syna, 
ktorý prichádza, aby nám ukázal príklad a priviedol nás do 
plnosti lásky k Bohu.
 Želám všetkým vám, ktorí čítate tieto riadky, nech malé 
a nevinné dieťa Ježiš, prinesie do vášho srdca, do vašich 
rodín a do vašich domovov pokoj, lásku, porozumenie 
a vzájomné odpustenie a zmierenie. Mier totiž nastáva 
najprv v našom srdci, potom v našej rodine a nakoniec vo 
svete. Radujme sa, lebo s nami je Boh. Pri tejto príležitosti 
vám s radosťou udeľujem kňazské požehnanie v mene 
Otca + i Syna + i Svätého Ducha + Amen.
 „S nami Boh, čujte všetky národy a kajajte sa, lebo s 
nami Boh.“   
    Pavol Mihajlo, Dipl.-Theol.Univ.

Odovzdávanie ocenení aktívnym občanom - 16. 11. 2022
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 Dovoľte mi, aby som Vás v mene všetkých občanov 
obce Trhovište srdečne privítala v našej obci a položila 
Vám zopár otázok:

 1. Povedzte nám niečo o Vašej rodine, odkiaľ pochádzate 
a kde sú Vaše korene.
 Pochádzam z obce, ktorá je blízko Košíc – Košická 
Polianka. 
 2. Aká bola Vaša reakcia, keď ste sa dozvedeli, že idete 
slúžiť do obce Trhovište? Počuli ste už dovtedy o našej obci?
 Pastoračný ročník som absolvoval v Sobranciach. Takže 
som často cez Trhovište prechádzal, ale netušil som, že tu 
raz skončím.
 3. Kde ste študovali a ktoré boli Vaše doterajšie pôsobiská?
 Po skončení strednej školy som sa rozhodol pokračovať 
ďalej v štúdiu a začal som študovať na zdravotnej škole 
odbor rádiologický asistent. Po skončení školy som si 
nevedel nájsť prácu v Košiciach, preto som odišiel do 
Čiech, kde som pracoval jeden rok v nemocnici na Morave. 

Po roku som sa vrátil naspäť domov a začal som pracovať v 
Košiciach na onkológii. V pozadí týchto udalostí sa rodilo 
moje povolanie ku kňazstvu. 
 Niekoľko rokov som tiež pomáhal ako dobrovoľník na 
nie príliš slávnom Košickom sídlisku Luník IX. 
 Po diakonskej vysviacke ma otec arcibiskup poslal do 
Prešova na sídlisko Sekčov. Ako novokňaz som nastúpil 
k Vám do Trhovíšť. Obec som veľmi nepoznal, takže som 
nemal ani nejaké presné očakávania. 
 4. Ste tu už istý čas, aké pocity, resp. zážitky máte z 
doterajšej práce v Trhovišti?
 Náboženstvo učím na dvoch školách v Bracovciach a 
v Trhovišti. Väčšina detí, ktoré učím do kostola nechodia, 
čo je mi ľúto. Môžeme sa vyhovoriť na Covid pandémiu, 
ktorá všetko zmenila, ale myslím si, že nie je správne 
všetko zvaľovať na Covid prípadne na vojnu. Pokiaľ rodičia 
nevedú svoje deti k viere, tak je naša snaha na hodine 
náboženstva márna. Rodina by mala byť pre deti kolískou 
viery a výchovy, nie škola. Škola iba rozvíja to, čo si dieťa 
prinesie. 
 5. Aké plány máte do budúcna? 
 Pýtali ste sa ma aké mám plány? Nakoľko som v pozícii 
kaplána tak neviem kde budem v lete, či tu, alebo ma 
otec arcibiskup pošle niekam inam. Takže veľké plány si 
nerobím, Snažím sa načúvať veriacim a viesť ich bližšie k 
Pánu Bohu. Do akej mieri sa mi to darí, to musia posúdiť 
samotní farníci. Mladým sa snažím ponúknuť priestor a 
otvorené dvere, je len na nich či pozvanie príjmu a zapoja 
sa do diania vo farnosti. Dvere má každý otvorené. 

 V mene všetkých čitateľov Vám Ďakujem za rozhovor.
PaedDr. Mária Semjanová

Rozhovor s novokňazom Mgr. Jánom Pčolinským

Návšteva sv. Mikuláša v obci - 6. 12. 2022
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 Rok 2022 bol ako každý rok 
zameraný hlavne na pomoc našim 
obyvateľom. Naši dobrovoľní hasiči 
zasahovali pri likvidácii požiarov v 

našej obci a v tomto roku aj v okolitých obciach na vyžiadanie 
operačného strediska Hazz  k súčinnosti s profesionálnymi 
hasičmi. 
 Počas roka sme pokračovali v rekonštrukcii interiéru 
našej hasičskej zbrojnice. Doplnili sme výstroj hasičov, 
skrine a  elektroinštaláciu budovy. V ďalšom roku by sme 
chceli dokončiť v spolupráci s obecným úradom sociálne 
vybavenie  a temperovanie budovy kvôli zabezpečeniu 
podmienok pre uloženie techniky, výstroja a výzbroja 
DHZO.
 Kvôli vzniknutej vojnovej situácii na Ukrajine  boli KR 
HAZZ oslovené dobrovoľné hasičské  zbory v našom kraji 
na zabezpečenie požiarnej hliadky vo Veľkokapacitnom 
centre v Michalovciach a na hraničnom priechode - Vyšné 
Nemecké ,na ktorej sme sa aj my podieľali. 
 Pre deti z materskej školy sme zrealizovali ukážku 
požiarnej techniky a požiarneho útoku. 
V lete sme v  spolupráci s obecným úradom  zorganizovali 4. 
kolo Košickej Hasičskej ligy v požiarnom útoku.  
V tomto roku   sme sa  popasovali s novou požiadavkou 
naších občanov a to odstránenie  sršňových a osích hniezd v 
rodinný  príbytkoch .
 Tak ako každý rok aj tento rok sme sa budeme snažiť  
aj v zimných mesiacoch byť pripravený  pri odstraňovaní  
rôznych kalamitných situácii.  

Členka zboru Denisa Alžbeta Kačkošová 
„Bohu na slávu, blížnemu na pomoc!“

DOBROVOĽNÝ HASIČSKÝ ZBOR V TRHOVIŠTI


